المؤتمر العلمي الدولي الأول -العلوم الإدارية والتنمية المستدامة – الواقع والطموح (18- 20 أغسطس 2024) – اليمن، عدن.
The First International Scientific Conference " Administrative Sciences and Sustainable Development" - Reality and Aspiration (18-20 August, 2024) Aden,Yemen
يُرتب البحث (الورقة العلمية البحثية) بحسب الآتي: 
1. ملخصي البحث (باللغة الإنجليزية، وباللغة العربية) بحسب قالب الملخص. 
2. المقدمة. 
3. الإطار العام: بحيث يتضمن توضيح: (المشكلة، الأهداف، الأهمية، المنهجية) بدرجة رئيسة. 
4. الإطار النظري.
5. الدراسات السابقة.
6. الدراسة الميدانية:(إن توفرت) 
7. النتائج والتوصيات والمقترحات.
8. المراجع: تُرتب المراجع بحسب: APA                                     
تعليمات مهمة:                                                                    
1. يجب أن يُقدم البحث (الورقة العلمية البحثية) تحليلاً عميقاً أو تقييماً أو تفسيراً لمتغيرٍ واحدٍ، أو أكثر من متغير، بناءً على أدلة واستشهادات علمية.    
2. أهمية وجود شخصية الباحث في التفكير العلمي المنطقي (نقد، تحليل، تركيب، استنتاج).
3. تركيز الباحث على الإضافة العلمية في متغيرات البحث ولو في حدها الأدنى. 
4. ضرورة توفر الحداثة والتأصيل العلمي في البحث بما يتوافق مع النظريات والنماذج العلمية الحديثة ذات العلاقة بالمتغيرات.
5. التزام الباحث بحداثة المراجع العلمية. 
6. التزام الباحث بأخلاقيات البحث العلمي.
7. خلو البحث من الأخطاء الإملائية واللغوية.
8. يُسلِّم الباحث نسخةً إلكترونية من بحثه (مطبوعة على ملف Word).
9. لا يتجاوز ملخص البحث (200) كلمة، ولا يقل عن 150 كلمة.
10. لا يزيد عدد كلمات البحث عن (10,000) كلمة.
11. لا تزيد عدد صفحات البحث عن (20) صفحة بما فيها المصادر والمراجع والملاحق.
12. أن يكون البحث مكتوبًا بخط (Times New Roman) وبحجم (16) للعنوان الرئيس(غامق)، وحجم (14) للعناوين الفرعية (غامق)، وحجم (14) للمضمون، وحجم (10) للهوامش إن توفرت، وتباعد الأسطر والفقرات(1,15) والمسافة (2سم) لجميع جهات الصفحة ولكل صفحات البحث، ويتضمن البحث المكتوب باللغة العربية ملخصًا باللغة الإنجليزية، والبحث المكتوب باللغة الإنجليزية يتضمن ملخصًا باللغة العربية.  






The Research (Research Paper) should be organised as follows: 
1. Research abstracts (English and Arabic language) according to the abstract template.  
2. Introduction
3. General Framework includes primarily (research problem, objectives, significance and Methodology).     
4. Theoretical Framework 
5. Previous Studies
6. Field study (if available) 
7. Findings,  Recommendations and Suggestions
8. References (APA style)   
Important notes:  
1. The research (research paper) must provide an in-depth analysis, evaluation, or interpretation of one variable, or more than one variable, based on scientific evidence and citations.
2. The importance of the researcher’s personality in logical scientific thinking (criticism, analysis, synthesis, inference).
3. The researcher's focus is on scientific addition to the research variables, even if it is at minimum.
4. The necessity of providing modernity and originality in research in accordance with modern scientific theories and models related to variables.
5. The researcher should consult the most recent studies in the research 
6. The researcher must follow the ethics in the research paper  
7. The research must be devoid of any writing and spelling mistakes or any other errors in the research paper. 
8. The research must be submitted in an electronic word file.
9. The abstract shouldn’t exceed more than 200 words & not less than 150 words. 
10. The research paper should not be more than 10,000 words. 
11. The research paper pages should not be more than (20) pages including references and appendices.   
12. For the research title: The Font Type is (Times New Roman), Size (16) ( Dark), for sub-heading  Size (14) ( Dark), 
13. Line paragraphs spacing (1.5) 
14. Page margin is 2cm for all research pages. 
15. The research paper in Arabic must have an English abstract.   
16. The research paper in English must have an Arabic abstract.   



